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Provincie Oost-Vlaanderen  

Gemeentebestuur Wachtebeke  

Dorp 61 Wachtebeke 

Milieuadviesraad 

Tel. 09 349 05 01 

 

 

Aanwezig:    Bastiaens Lia (voorzitter) 
Vande Putte Hans (Intergemeentelijke milieudienst, secretaris) 
Martens Marc (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 
Van Bambost Peter (Schepen van leefmilieu) 
De Smedt Martine (Onafhankelijk) 

  Claeys Marleen (CD&V) 
     Parthoens Raymond (Onafhankelijk) 

Van Streydonck Mia (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 
    Schelfaut Sven (Onafhankelijk) 

 
 
Verontschuldigd:   Ooms Kristien (Bos +) 
     Poppe Luc (Boerenbond) 

De Coninck Stefan (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 
 
Afwezig:    Wynant Hans (Onafhankelijk)  

Piot John (Onafhankelijk) 
 Herman Georges (Polder van Moervaart en Zuidlede) 

     Ceulemans Mariette (Femma) 
Bral Guy (Anders) 
Claus Helena (Bedrijfsgilde) 

    Martens Luc (VLD) 
    Sweerman Ward (N-VA)  

Rousseau Stefan (Jachtvereniging)  
 

 
Goedkeuring verslag 27 maart 2023 
Verslag 24 januari 2023 werd voorgelegd aan het college tijdens de zitting van 27 maart 2023. 
Vorig verslag werd ter kennisgeving voorgelegd aan het college tijdens de zitting van 24 april 2023 
en opnieuw, als vraag, voorgelegd aan het college tijdens de zitting van 5 juni 2023 
 
Akkoord. 
 
Antwoorden schepencollege  
 
 Behandeling vragen MAR 24 januari 2023 
 

Vuurwerk 
Er is reeds een verbod op particulier vuurwerk via het GAS-reglement. Bovendien legt de 
gemeente ook geluidsarm vuurwerk op. 
 
Nieuwe kerncentrales Borssele 
Hierover is nog geen adviesvraag gericht aan de gemeente ihkv een openbaar onderzoek. 
Mail 12/06/2023 Notification and consultation draft scoping report for an amendment in the Dutch 

Agenda MILIEUADVIESRAAD van 28 juni 2023 
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Nuclear Energy Act for long term operation of the Borssele nuclear power plant. 
Informatie over dit proces vindt u hier: Wetswijziging voor het mogelijk maken van het langer 
openhouden van kerncentrale Borssele | Platform Participatie 

Men kan hierop reageren tot 11 juli 2023. 
Milieuadviesraad vraagt om bezwaar in te dienen en bezorgdheid te uiten om de kerncentrale 
langer open te houden. Met aandacht voor volgende aspecten: vooruitkijken inzake problemen 
klimaat/mogelijkheden, meer inzet op alternatieven, aandacht voor veiligheid (o.a. beveiliging 
tegen water) i.k.v. klimaatverandering. 
 
 

 Peukenpalen aan nieuwe bushaltes 
Er zijn asbakken voorzien aan de vuilnisbakken. Eventueel kunnen er nog extra peukenpalen 
voorzien worden. 
Voorzitter meldt dat sigarettenpeuken veel giftige stoffen bevatten (1 filter kan 7000 chemicaliën 
en 15.000 stuks microplastics). 
 

 Sensibilisatie sluikstort grasmaaisel 
De gemeente doet reeds veel aan sensibilisering via allerlei kanalen. 
 

 Lozen afvalwater in RWA-riolering 
Het bestuur is van mening dat het hier geen gebrek aan informatie is die aan de grondslag van 
het probleem ligt. De gemeente is van oordeel dat de voorgestelde maatregelen het probleem 
niet zullen oplossen. 

 
 Behandeling vragen MAR 27 maart 2023 
 

Adviesnota WUG Molenhoek 
Het gemeentebestuur heeft de adviezen van de Gecoro en de milieuadviesraad overgemaakt aan 
de projectontwikkelaar met de vraag deze te bekijken en hierop te reageren. De 
projectontwikkelaar heeft echter niet gereageerd, het project staat momenteel dan ook on hold. 
College vond het advies van de MAR niet goed aangezien er te weinig aanwezigen waren van de 
MAR-leden en dat er onvoldoende deskundigheid binnen de MAR is m.b.t. deze materie. 
Het advies van de MAR en Gecoro werd doorgestuurd naar projectontwikkelaar met vraag naar 
antwoord, tot heden nog geen antwoord van de projectontwikkelaar ontvangen. 
Projectontwikkelaar zou recent overgenomen zijn door een andere projectontwikkelaar. 
College heeft nog geen standpunt ingenomen over het WUG Molenhoek maar heeft bij aanvang 
van de legislatuur afgesproken dat de ontwikkeling van één woonuitbreidingsgebied bespreekbaar 
is. 
Reactie Stefan: Toch nog eens vermelden dat de methodiek die het bureau heeft gebruikt voor de 
woonbehoeften studie , en met name het belangrijke onderdeel van de bevolkingsgroei, 
wetenschappelijk onverantwoord is. Om de bevolkingsgroei te berekenen maakt men gebruik van 
de aangroei van de laatste tien jaren. Dit is een periode waar er in Wachtebeke, door veel 
nieuwbouw en grote verkavelingen (o.a.  De Bergen), een onnatuurlijke stijging is gekomen van 
de bevolking. Deze groei als norm aannemen om de toekomstige woonbehoefte te berekenen is 
daarom totaal fout.  
 

 Bijkomende sensibilisatie over het verbranden van afval/ sluikstorten 
Hier is reeds vaak over gesensibiliseerd. Dit werpt echter geen vruchten af. 
 

 Faire markt organiseren 
Dit is gepland. 

 
Mededelingen 
 
 Verslag CBS 23 januari 

- Aankoop 2 bloementorens i.p.v. bloemkorven voor voorjaarsbebloeming met éénjarige planten 

- Aankoop tuinbouwmachines, heggenscharen, bosmaaier. Zijn deze elektrisch? 

- Wijkproject mobiel Energiehuis 2023: De campagne heeft plaats gevonden van 10 tot en met 24 

maart op het Dr. Jules Persynplein. Veneco bevestigde dat het een zeer geslaagd project was. Er 

kwamen 46 geïnteresseerde bezoekers langs. Meer dan 20 inwoners uit de wijk konden niet 
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langskomen tijdens de voorgestelde momenten en werden doorverwezen naar het energieloket 

van de gemeente om daar de gevelscan alsnog te bekijken. Veneco mocht 10 mensen direct 

aanmelden bij het groepsaanbod en 1 bewoner bij de samenaankoop voor stookolietanksanering. 

 

 Kandidatuur Nationaal park Scheldevallei en Moervaartvallei 
In het kader van de kandidatuur als nationaal park werd een uitgebreid dossier opgesteld voor 
Scheldevallei en bij uitbreiding Moervaartvallei. Bij definitief indienen van het dossier werd de 
Moervaartvallei niet opgenomen. Vooral vanuit de gemeente Moerbeke en Stad Lokeren waren er 
bezwaren tegen het opnemen van de Moervaartvallei in het project. Eventueel kan de 
Moervaartvallei later, na opmaak RUP fase 2 Moervaartvallei, nog opgenomen worden in dit 
project. 

 
 Samenaankoop biologische bloembollen voor 3 wijkplatformen 

€ 895,25  
 

 Zwerfvuilactie maart 
KSA 48 leden x € 3 = € 144 
CHIRO: 71 leden x € 3 = € 213 
Totaal € 357 

 
 Resultaten paddenoverzet actie 2023 

Dit jaar meer amfibieën overgezet (zowel gaan als terug), er werden meer vrijwilligers ingezet. 
Volgend jaar verwacht men minder vrijwilligers. 
Probleem: snelheid auto’s en veel auto’s zijn geen lokaal verkeer. 

 
 De mondiale uitdagingen Provincie Oost-Vlaanderen  

De 11e mondiale doelstelling is behaald. De prijs (€ 1000 korting op een selectie workshops uit 
het omgevingscontract) werd in 2022 niet gebruikt. Er is opnieuw € 1000 ter beschikking, te 
gebruiken in 2023. Milieudienst bekijkt of dit budget kan besteed worden aan de Workshop 
Kimaatbewuste tuinen. 
 
Er wordt opgemerkt dat er in Lochristi advies wordt gegeven voor het inrichten van tuinen (50 
euro per deelnemer, 40 euro korting bij uitvoering). Bijkomend wordt er een wedstrijd eco-tuinen 
georganiseerd. 

 
 Actie propere pioniers Zelzate en Wachtebeke 16 mei 

Op 16 mei werd er een opruimactie georganiseerd in het Kloosterbos. Het initiatief kwam van 
enkele propere pioniers uit Zelzate en Wachtebeke. De actie werd aangekondigd in de 
gemeentelijke nieuwsbrief van 12 mei. 

 
 Overleg met voorzitter MAR Lochristi 

Elk lid in diverse werkgroepen, ook problematiek met polderbestuur, PFOS brandweerkazerne. Er 
is een bos aangeplant door de gemeente. Projecten: Elk een boom, Advies klimaatvriendelijke 
tuin, Eco tuinen wedstrijd 

 
 Lezing door Prof. Martin Hermy 

Voedselbos Vzw de Zoetenhof uit Destelbergen organiseert samen met Natuurpunt Moervaart 
Zuidlede een lezing door Prof. Martin Hermy op donderdag 28 september 2023 in Lochristi. De 
vraag werd gesteld om dezelfde lezing te laten doorgaan in Wachtebeke op 12 oktober 2023. 
Aangezien de lezing in april 2022 ook in Moerbeke werd georganiseerd is er afgesproken om in 
Wachtebeke te kiezen voor een datum in het voorjaar van 2024. 
 

 Duurzame markt 30 september 
Start inzamelactie kurk vanaf 30 september, initiatief van Femma  

 
 Onterechte grondinname Cornilstraat/fietspad Langelede 

Het perceel in de Cornilstraat dat grenst aan het fietspad langs de Langelede werd ingenomen 
door een landbouwer die het aanpalende perceel gebruikt. Het perceel is eigendom van de 
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provincie O-Vl. De landbouwer heeft het perceel in 2020 ontdaan van struiken en kleine bomen 
en gebruikt het sindsdien. Op 1 december 2022 werden nieuwe struiken en bomen aangeplant. 
Deze werden aangeplant in de berm in plaats van op het perceel. 

 
 Aankoop van het boek "De tijd dringt"  

Aankoop voorgesteld aan de bib van het boek "De tijd dringt", een uitgave van de organisatie 
Grootouders voor het Klimaat met brieven van 69 oma’s en opa’s naar hun kleinkinderen, 
kinderen, beleidsmakers,.. 

 
 Klachten ontzwavelingsinstallatie Arcelor Mittal op 14 en 15 mei 

Burgemeester heeft klachten ontvangen, burgemeester heeft contact opgenomen Arcelor Mittal 
i.v.m. slechte communicatie. 
Brandweer Arcelor Mittal heeft op 20 en 21 mei 2023 zelf metingen uitgevoerd op verschillende 
plaatsen. Uit het resultaat bleek dat er geen zwavel werd gemeten door verschillende 
meetpunten. 
Voorzitter meldt dat Arcelor Mittal op 10 juni een bezoek/infomoment heeft georganiseerd. De 
inwoners/omwonenden werden hierover geïnformeerd. Geen uitnodiging in alle straten van de 
gemeente. 
 

 Bestrijding Aziatische hoornaar 
volgend jaar opnieuw in wawijzer? 
Er is een aanbod voor het aankoop van vallen. Peter licht toe dat deze vallen effectief zijn in het 
voorjaar als de koninginnen zwerven, d.m.v. lokstof. Het betreft niet zomaar enkel de aankoop 
van vallen, maar dit vergt echter ook heel wat opvolging. Er zijn al enkele imkers actief op jacht 
naar de Aziatische hoornaar. Vlaanderen heeft geld vrijgemaakt voor de bestrijding ervan. Vraag 
aan de milieuadviesraad of er een beperkt budget kan vrijgemaakt worden om een werkgroepje 
op te richten voor de bestrijding.  

https://www.vlaamsbijeninstituut-webshop.be/Selectieve-val-voor-Aziatische-hoornaar 
https://www.vvsg.be/nieuws/bestrijding-aziatische-hoornaar-vraagt-plan-van-aanpak-en-
budget?utm_source=VVSG%20Nieuwsbrief&utm_campaign=9573d5c141-
EMAIL_CAMPAIGN_2023_06_08_10_16&utm_medium=email&utm_term=0_-9573d5c141-
%5BLIST_EMAIL_ID%5D 

 
 Oost-Vlaanderen wil klimaatneutraal zijn tegen 2050  

Er is al een ambitiekader opgemaakt. Verder werd al een landschapslezing uitgevoerd en werden 
bouwstenen onderzocht. Momenteel wordt gewerkt aan toekomstscenario’s die uiteindelijk zullen 
leiden tot een ontwerpvisie begin 2024. 
 

 MAP 7 
Er wordt een procedure voor een plan-milieueffectrapportage (MAP7) opgestart. Opmerkingen op 
de kennisgevingsnota kunnen van 14/06/2023 tot en met 12/08/2023 worden ingediend 
(https://www.omgeving.vlaanderen.be/omgevingsvergunning/milieueffectrapportage). 
 

 Ontslag Kristien Ooms 
Omwille van gezondheidsredenen heeft Kristien Ooms haar ontslag gevraagd. 
 

 Memorandum blue deal regio Gent 
Het politiek streefforum van de referentieregio Gent vraagt dat, samen met de stakeholders, aan 
de Vlaamse Regering een proces op te starten waarbij de komende jaren wordt gewerkt aan 
volgende zaken: uitwerken rekenmodel waterveiligheid, zoeken naar win-winsituaties 
waterveiligheid, waterschaarste (met link natuur, wonen, recreatie, landbouw, economie), 
kosten-baten analyse maatregelen, uitvoeren maatregelen. 
Vanuit Veneco werd aan de verschillende gemeenten gevraagd om dit memorandum te 
ondertekenen, het college heeft beslist om dit te onderschrijven. 

  



Verslaggever: Hans Vande Putte - Intergemeentelijke milieudienst  5 

 
 Aankoop bosgrond Matexi  

Vraag van Agentschap Natuur en Bos voor aankoop van percelen met bestaande bossen. Betreft 
percelen die gelegen zijn in het woonuitbreidingsgebied Melkerijstraat. 
College gaat niet akkoord omwille van de weinige mogelijkheden om het gebied te ontwikkelen en 
geen budget voorhanden. 
 

 Kasverslag 
5.776 euro in kas 

 
 
Ter discussie 
 
 
Ter stemming  

Duurzame markt: huur van de Oxvan, zijnde € 50,00, wordt aan de milieuadviesraad gevraagd om 
ten laste te nemen. 

Bijkomende bordjes i.k.v. ecologisch bermbeheer aanmaken. Aan de milieuadviesraad wordt 
gevraagd dit te financieren. 

De voorzitter heeft haar ontslag ingediend wegens verhuis. Zij verlaat de gemeente Wachtebeke en 
dus ook de milieuadviesraad. Er wordt een verkiezing van de nieuwe voorzitter georganiseerd.  
Tijdens de vergadering wordt nog eens opgeroepen naar kandidaat voorzitters. Voorlopig nog geen 
kandidaturen ingediend. 
Tevens bedanken wij de voorzitter voor haar jarenlange inzet en gedrevenheid. 

Bestrijding Aziatische hoornaar: Vraag aan de milieuadviesraad of er een beperkt budget kan 
vrijgemaakt worden voor een werkgroepje op te richten voor de bestrijding. 

Er zijn onvoldoende leden aanwezig om te stemmen. De adviezen worden ter 
goedkeuring overgemaakt aan de leden. Aan de leden wordt gevraagd eventuele 
opmerkingen door te geven. 

 
 
Rondvraag 

 
 Vraag naar stand van zaken vergroening begraafplaats Wachtebeke 

De aanleg op het achterste braakliggend terrein is uitgevoerd. Bijkomend werden op de 
bestaande begraafplaats nog extra bomen aangeplant. Andere werken opgenomen in het 
plan/visie zijn nog niet uitgevoerd (heraanleg wordt voorlopig niet uitgevoerd, met name 
heraanleg paden, heraanleg parkeerplaats, …) 
 

 Verbod oppompen water  
Er wordt gemeld dat een landbouwer water oppompt uit de Langelede. Er zal nagevraagd worden 
bij het polderbestuur of hiervoor een aanvraag werd gedaan. 
 

 Project Velt - SOS Slaapkamer 
Voorzitter meldt dat ze mag deelnemen aan het onderzoek op aanwezigheid van pesticiden in de 
slaapkamer. Resultaten zullen bekend zijn in september. 
 

 Er wordt gemeld dat er overhangende takken van bomen zijn op het fietspad op de Langelede. 
Vraag om voldoende op te snoeien. 
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 Workshop bouwshift  

In het kader van de plannen WUG Molenhoek werd de workshop bouwshift aan kansen 
aangevraagd voor het najaar 2023 (https://www.vrp.be/activiteiten/workshop-een-bouwshift-
aan-kansen). 
 

 Maaien bermen 
Marc vindt het positief dat fietspaden later worden gemaaid. 
Peter stelt dat er meer aandacht is voor deze zaken wat voornamelijk te danken is aan de 
technische uitvoerende dienst. 
Martine merkt op dat burgers nog stukken berm maaien, wat niet mag. De vraag hierbij is om te 
sensibiliseren en extra bordjes te plaatsen. 
 

 Bushokjes Walderdonk en Puyenbroeck 
Er wordt gemeld dat er onvoldoende bushokjes staan ter hoogte van Walderdonk en 
Puyenbroeck. 
De schepen meldt dat deze bezorgdheden werden meegenomen in het kader van een nieuw 
openbaar vervoerplan 2024. 
 

 Waterstofleiding Fluxys 
Fluxys wil in het kader van een nieuwe leidingenstraat, waaronder de waterstofleiding zal worden 
aangelegd, eigenaars van grondgebied Wachtebeke contacteren. Mogelijks zullen hierbij enkele 
stukjes bos verdwijnen voor de aanleg mogelijk te maken. Begin september wil Fluxys hierover 
een infomoment organiseren voor grondgebied Wachtebeke en Zelzate. 
 

 Schiet in actie Vogelbescherming 
De vraag om deze actie te communiceren via de Wawijzer en na te kijken of er openbare gronden 
zijn die onterecht zouden ingekleurd zijn. 
 

 Aanplant bomen 
Vraag om bij aanplant van bomen op openbaar terrein zoveel mogelijk kiezen voor hoogstammige 
bomen. Vraag om niet altijd te kiezen voor minder hoog en minder breed uitgroeiende bomen en 
waar mogelijk te kiezen voor hogere bomen. 
Bijkomend de vraag om eveneens in de bouwvoorschriften de aanplant van hoge bomen op te 
nemen bij nieuwbouw woningen op privaat domein. 
De milieuraad merkt op dat niet op alle locaties de aanplant van hoogstammige bomen mogelijk 
is (Melkerijstraat waar slechts een klein plantvak beschikbaar is). 

 
 

Adviezen 
 
 
Vragen aan het gemeentebestuur 
 
 Nieuwe kerncentrales Borssele 
Milieuadviesraad vraagt om bezwaar in te dienen en bezorgdheid te uiten voor de kerncentrale 
langer open te houden. Met aandacht voor volgende aspecten: vooruitkijken inzake problemen 
klimaat/mogelijkheden, meer inzet op alternatieven, aandacht voor veiligheid (o.a. beveiliging 
tegen water) i.k.v. klimaatverandering. 
 
 
Volgende vergadering 
 
De volgende vergadering zal doorgaan op 3 oktober 2023. 
 


